
Κανόνες ορθογραφίας – επίθετα  
 
 
Κανόνες Παραδείγματα Εξαιρέσεις 

Τα επίθετα και ουσιαστικά σε -
ικός και τα επιρρήματα σε -ικά 
γράφονται με γιώτα 

ευγενικός, γνωστικός δανεικός, θηλυκός 

Τα παροξύτονα επίθετα σε -
ίσιος γράφονται με γιώτα 

βουνίσιος, 
παλικαρίσιος 

γνήσιος, ημερήσιος, 
Ιθακήσιος (εθνικά) 

Οι καταλήξεις -ότερος, -ότερα, -
ότατος, -ότατα των 
παραθετικών των επιθέτων 
γράφονται με όμικρον (ο) 

ομορφότερος, 
τιμιότατος 

Όσα προέρχονται από 
τοπικά επιρρήματα σε -ω 
π.χ. ανώτερος (άνω), 
κατώτερα (κάτω) 

Τα αρσενικά και ουδέτερα 
ουσιαστικά  καθώς και τα 
επίθετα σε -ος γράφονται με 
όμικρον 

το δάσος, το πάθος Δεν υπάρχουν 

Τα προπαροξύτονα επίθετα σε -
ιος γράφονται με γιώτα (ι) άγιος, ουράνιος 

α) όσα παράγονται από 
κύρια ονόματα προσώπων 
π.χ. πυθαγόρειος και β) 
άδειος, αντρίκειος, 
βόρειος, επίγειος, τέλειος, 
όμοιος κ.α. 

Τα παροξύτονα επίθετα σε -αίος 
γράφονται με άλφα γιώτα (αι) ωραίος, γενναίος νέος 

Τα προπαροξύτονα επίθετα σε -
ιμος γράφονται με γιώτα (ι) νόστιμος, γόνιμος 

διάσημος, άσχημος, 
έρημος, περίφημος - 
πρόθυμος - έτοιμος κ.α. 

Τα οξύτονα επίθετα σε -ινός 
γράφονται με γιώτα (ι) γιορτινός, βραδινός 

ελεεινός, σκοτεινός, 
ταπεινός, υγιεινός, 
φωτεινός 

Τα παροξύτονα επίθετα σε -είος 
γράφονται με έψιλον γιώτα (ει) αστείος, λείος γελοίος, κρύος 

Τα προπαροξύτονα επίθετα σε -
ινος γράφονται με γιώτα (ι). μάλλινος, ξύλινος επικίνδυνος, υπεύθυνος 

Τα επίθετα σε -ηρός γράφονται 
με ήτα (η) πονηρός, ζωηρός αλμυρός, γλαφυρός, 

ισχυρός, οχυρός 
Τα αρσενικά των επιθέτων που 
τελειώνουν σε -ος γράφονται με 
όμικρον (ο) 

καλός, ζωηρός Δεν υπάρχουν 

Τα προπαροξύτονα επίθετα σε -
ινος γράφονται με γιώτα (ι). μάλλινος, ξύλινος επικίνδυνος, υπεύθυνος 

Τα επίθετα σε -ηρός γράφονται 
με ήτα (η) πονηρός, ζωηρός αλμυρός, γλαφυρός, 

ισχυρός, οχυρός 
Οι καταλήξεις -ύτερος, -ύτερη, -
ύτερο, των παραθετικών των 
επιθέτων γράφονται με ύψιλον 
(υ) 

καλύτερος, βαθύτερος Δεν υπάρχουν 
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Τα επίθετα σε -ωτός  γράφονται 
με ωμέγα (ω) αγκαθωτός, φουντωτός Δεν υπάρχουν 

Τα επίθετα σε -ένιος γράφονται 
με έψιλον (ε) σταρένιος, δαντελένιος Δεν υπάρχουν 

Τα αρσενικά και θηλυκά 
επίθετα σε -ώδης γράφονται με 
ωμέγα (ω) 

θαμνώδης, βαλτώδης Δεν υπάρχουν 

Τα επίθετα με δεύτερο 
συνθετικό το ουσιαστικό 
όροφος γράφονται με ωμέγα (ω) 

διώροφος, τριώροφος Δεν υπάρχουν 

Τα επίθετα σε -ωπός γράφονται 
με ωμέγα (ω) χαρωπός, φουντωτός Δεν υπάρχουν 

Το αχώριστο μόριο "συν" 
μπροστά από λέξη που αρχίζει 
από "π, β, φ, και μ" , γίνεται 
"συμ" 

συν+μαθητής = 
συμμαθητής, 
συν+φωνώ=συμφωνώ 

Δεν υπάρχουν 

Στο αχώριστο μόριο "συν" το 
"ν" μπροστά από λέξη που 
αρχίζει από "κ, γ, χ" γίνεται "γ" 
ή χάνεται. 

συν+χαίρω=συγχαίρω, 
συν+χωριανός = 
συχωριανός 

Δεν υπάρχουν 

Το αχώριστο μόριο "συν" 
μπροστά από λέξη που αρχίζει 
από "λ"  γίνεται "συλ". 

συν+λόγος = σύλλογος, 
συλλυπητήρια Δεν υπάρχουν 
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